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Gojković: Očekujemo pik u ovoj nedelji, bitno je da se ponašamo odgovorno 

Pokrajinski sekretar za zdravstvo Zoran Gojković očekuje da ćemo u ovoj nedelji dostići pik epidemije i 

da će nakon toga broj novoregistrovanih slučajeva kovida početi da opada. Najveći gradovi su prvi ušli pa 

očekujemo da će u njima prvo i početi da pada broj novozaraženih, a zatim i u manjim mestima. 

Gojković veruje da ćemo u nedelji pred nama imati najveći broj zaraženih, nakon čega očekuje da će taj 

broj početi da pada. 

"Pošto su pojedinačno gradovi u različitim vremenskim intervalima ulazili u epidemijski talas, oni koji su 

prvi ušli očekujemo da će tokom ove nedelje, a to su najveći gradovi pošto je tu i najveća koncentracija i 

širenje virusa, u njima prvo broj novozaraženih početi da pada. Nakon toga će to uslediti i u manjim 

sredinama gde je u toku porast broja zaraženih jer se infekcija širila iz većih ka manjim gradovima", 

objasnio je Gojković. 

Gostujući u Jutarnjem dnevniku, Zoran Gojković je rekao da je u ljudskoj prirodi da samo ono što kroz 

lično iskustvo doživimo verujemo i da je verodostojno. 

"Sada ipak nema niko od nas da ne zna nekoga ko se teško razboleo i zato ljudi počinju da se ponašaju 

onako kako bi trebalo", rekao je Gojković. 

Pokrajinski sekretar za zdravstvo kaže da je u Vojvodini teška situacija i da je ona praktično kompletno u 

vanrednoj situaciji. 



 
 

"Nedeljno smo imali između hiljadu i dve novih slučajeva, nadam se da nećemo imati dalji rast iako smo 

imali neodgovorno ponašanje tokom tzv. 'crnog petka' i kupovine", objašnjava Gojković. 

Pred nama je teška nedelja, zbog toga su i uvedene mere, a Gojković još jednom apeluje na odgovorno 

ponašanje građana jer je pred nama važan period 

"Da bi mere imale efekta mora da prođe 7 do 10 dana od njihovog uvođenja i zato je bitno da se 

ponašamo odgovorno, da izbegavamo kontakte, da nosimo maske i time ćemo pomoći sebi i drugima ali 

i državi, kako bismo se što pre vratili u normalu", rekao je Gojković. 

Što se tiče zaštite i infrastrukture, zdrastveni sistem je u potpunosti spreman, ali kako kaže Gojković, ne 

možemo beskrajno proširivati kapacitete za intenzivnu negu. 

"Uz to život ne može da stane imamo i infarkte, saobraćajne nezgode, neurološka i onkološka oboljenja 

koja moramo takođe da lečimo", naveo je Gojković. 

Veliki broj zdravstvenih radnika je takođe oboleo, na nivou Srbije čak 2.500 lekara zbog čega su oni koji 

rade dodatno opterećeni. 

Gojković je ponovio i da moramo da zaštitimo naše najstarije koji su uz hronične bolesti mnogo 

ugroženiji od mladih. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"Sledi nam najteža sedmica, moguća ponovna zatvaranja" 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić obišao je radove na izgradnji nove kovid bolnice u Kruševcu, 

kapaciteta 490 ležaja, a koja bi, kaže, trebalo da bude otvorena sredinom decembra. Sledi jedna od 

najtežih sedmica po pitanju koronavirusa, upozorio je predsednik. 

"Današnji brojevi su lošiji nego prošle nedelje, ono što sam video u prvim satima. Sigurno sledi jedna od 

najtežih sedmica, ali borićemo se i verujem da ćemo se izboriti zajedno", rekao je Vučić novinarima u 

Kruševcu. 

Iz obraćanja Aleksandra Vučića 

Budući da je za sutra najavljena sednica Kriznog štaba, Vučić je rekao da će nadležni poslušati i prihvatiti 

sve odluke i preporuke Štaba, ali ih je zamolio za razumevanje, jer, kaže, država mora da plati i bolnice, i 

plate i penzije, koje želi da povećava. 

"Da imamo u vidu da ako sve zatvorimo, ne znam od čega ćemo moći sve da platimo. Nismo imali 

probleme, nećemo ih ni imati, molim ih da to imaju u vidu, ali ćemo mi sve njihove odluke sprovoditi u 

delo", rekao je Vučić. 

Rekao je da su zbog loše epidemiološke situacije u zemlji moguća ponovna zatvaranja, naročito u 

sektorima ugostiteljstva i turizma, ali je istovremeno najavio da će država, ukoliko do toga dođe, pomoći 

tom delu privrede novim merama. 



 
 

"Ako budemo morali da zatvaramo, a očigledno je da se bližimo tome, posebno u delu ugostiteljskih i 

turističkih potencijala, dobra vest je da ćemo pronaći način da im pomognemo, da li kroz plaćanje još 

jednog minimalca ili nekako drugačije, videćemo", rekao je Vučić. 

Dodaje da je situacija u ekonomiji "užasna" kada mnogi sektori ne rade, ali ističe da je država uspela da 

"uštedi za crne dane" i da bi ljudi iz tih sektora trebalo da budu zadovoljni, jer će država učiniti sve da im 

pomogne. 

Otvaranje bolnice sredinom decembra  

Predsednik je najavio večeras da će nova kovid bolnica u Kruševcu biti završena do 15. decembra. 

Vučić je tokom obilaska radova i razgovora sa radnicima u trećoj smeni, rekao da se oni veoma trude da 

što pre završe tu bolnicu, kako bi mogla da primi prve pacijente. 

Kazao je da će bolnica imati 150 kreveta intenzivne nege i 350 za poluintenzivnu negu. 

Zapitao je radnike da li će sve biti gotovo najkasnije do Svetog Nikole i dobio od njih potvrdan odgovor. 

Predsednik je rekao da će se tu lečiti ne samo obleli od kovida iz Kruševca, već i iz Trstenika i drugih 

gradova u tom delu Srbije. 

"Hvala vam na ljubavi prema zemlji i želji da pomognete", poručio je Vučić. 

Rekao je da za novu kovid bolnicu u Batajnici ima dosta prijavljenih dobrovoljaca, zdrvastvenih radnika, i 

izrazio uverenje da će isto tako biti puno njih koji će želeti da pomognu i u novoj kovid bolnici u 

Kruševcu. 

"Oni koji se bore su uvek tu, a oni koji neće se uvek sklone", prokomentarisao je Vučić. 

Pacijenti u Batajnici za nekoliko dana  

Predsednik je dodao da za tri-četiri dana sledi prijem prvih pacijenata u Batajnici, najkasnije do petka 

ujutru. 

Dodao je da su u bolnicu u Batajnici već "ubačeni" dva skenera, dva rendgena, dva CT uređaja, 

laboratorija... 

On je primetio da postoje brojni problemi kada se nešto, a posebno bolnica, gradi za vrlo kratko vreme, 

jer ne može sve da se predvidi unapred, ni kad je reč o nabavci materijala, ni potrebnih radnika, 

majstora, zavarivača, kojih nema... 

Dodao je i da žali što nije odlučeno da se grade tri nove kovid bolnice, onda kada se mislilo da smo 

završili sa kovidom, jer je, kaže, takva jedna bolnica potrebna u Vojvodini. 

"Sa ove dve bolnice moraćemo da pokrijemo veliki deo Srbije, sbr da pokrijemo, a Batajnica će, zlu ne 

trebalo, morati da primi i deo ljudi iz Vojvodine", rekao je Vučić. 



 
 

Naveo je i da će u kruševačku bolnicu biti dopremljeno 150 novih respiratora, a u Beogradu 250. 

Upitan za napade na dr Predraga Kona, uz konstataciju da se nedovoljno pokazuje poštovanja prema 

ljudima u bolnicama koji se bore za ljude obolele od korone, Vučić je rekao da napadaju čoveka koji ne 

zarađuje na tome što radi, a radi svaki dan. 

"Što se tiče dr Kona, bilo je različitih primedbi. Ima prijateljskih i ima onih zastrašujućih i začuđujućih. 

Napadamo čoveka, kao i druge, poput Pelemiša, Jankovića, Jovanovićeve, Kisić-Tepavčević, koji se bore 

svakog dana za naše građane. Razumem da nama u Srbiji mnogo toga uvek smeta i da moramo da 

pronađemo krivca", rekao je predsednik. 

Tri glavne celine bolnice u Kruševcu 

U vojnom kompleksu Rasina se od 10. avgusta užurbano radi na izgradnji kovid bolnice. U toku su završni 

radovi na objektima. 

Tri su glavne celine - intenzivna, poluintenzivna nega i centralni deo. Tu su i vešernica, menza, kapela. 

Spolja se radi na uređenju infrastrukture i pripremi za asfaltiranje saobraćajnica. Trenutno je 

angažovano 450 radnika koji rade u dve smene. 

Kovid bolnica u Kruševcu imaće 490 kreveta, od toga 150 na intenzivnoj nezi. 

Klinički centar Niš, pod čijom ingerencijom će biti ova bolnica, krajem prošle nedelje raspisao je konkurs 

za 641 medicinskog radnika - 126 lekara različitih specijalizacija, 439 medicinskih sestara i više desetina 

tehničara. 

Po završetku građevinskih radova sledi opremanje objekata i instaliranje najsavremenije opreme. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

U Institutu za majku i dete nema težih pacijenata, pedijatar objašnjava simptome kovida 

Profesor Vladislav Vukomanović, kardiolog pedijatar Instituta za zdravstvenu zaštitu majke i deteta kaže 

za RTS da u toj bolnici nema zaražene dece sa težom kliničkom slikom. 

Doktor Vladislav Vukomanović podseća da Institut za majku i dete nije klasična kovid bolnica, ali ima 

kovid trijažno odeljenje i kovid intenzivnu negu. 

"Trenutno je oko šest bolesnika kod kojih je potvrđena kovid infekcija. U Intenzivnoj nezi nemamo 

bolesnika, što znači da najtežih slučajeva, na sreću, imamo veoma malo i to je trend od marta, pa do 

sada", objašnjava doktor Vukomanović. 

Ističe da je broj bolesnika u trijažnom odeljenju sve veći. 

"Do sada je primljeno oko 300 bolesnika, a samo u poslednja dva meseca 100 bolesnika", navodi doktor 

Vukomanović. 

Kaže da je veliki broj asimptomatske dece koja uglavnom predstavljaju opasnost prenošenja virusa ka 

starijima. 

"Simptomalogija je obično veoma trivijalna. Ili se radi o zapušenom nosu ili curenju iz nosa, povišenoj 

telesnoj temperaturi, suvom kašlju, a u odnosu na starije sa kovid infekcijom, češći su bolovi u stomaku, 

proliv i povraćanje", objašnjava doktor Vukomanović. 



 
 

Ističe da je važna porodica jer u porodici mogu da se steknu navike i da se deca upozore šta je 

neophodno da rade - da se nauče da peru ruke, nose maske i izbegavaju bliske kontakte. 

"Nama je važna epidemiološka anamneza veoma važna. Ukoliko se kod deteta pojavi neka 

simptomatologija koja može da ukaže na kovid 19, veoma detaljno se raspitamo o tome da li postoje 

članovi porodice koji su ispoljili kliničku sliku ili se leče od infekcije i na taj način ih i tretiramo i 

eventualno uzorkujemo brzim antigenskim testovima", kaže doktor Vukomanović. 

Objašnjava da je pravilo da se pi-si-ar testovi ne ponavljaju ukoliko su brzi antigenski testovi pozitivni. 

"Broj obolelih zdravstvenih radnika raste"  

Doktor Vukomanović smatra da je prelazak na onlajn nastavu srednjoškolaca i starijih osnovaca dobra 

mera.  

"U periodu kada deca nisu odlazila u obdanište i školu, broj hitnih prijema je bio značajno smanjen. Bilo 

je manje i drugih infekcija, tako da mislim da je to dobra mera i da će uspeti da se zaravni strmi deo 

zaražavanja", smatra doktor Vukomanović. 

Kaže da je elektivni program u Institutu za majku i dete sveden na minimum. 

"Postoje deca kod koje je neophodno dati biološku terapiju, ona se i dalje primaju. Hitan prijem, hirurški 

ili pedijatrijski se zbrinjava redovno i regularno", naglašava doktor Vukomanović. 

Ističe da broj obolelih zdravstvenih radnika raste. 

"Od početka pandemije je u Institutu obloleo više od 100 zaposlenih, sada postoji taj trend akceleracije. 

Uglavnom su to zdravstveni radnici jkoji su infekciju doneli od kuće. Broj onih koji su inficirani 

horizontalnom transmisijom u samoj bolnici je minimalan", navodidoktor Vukomanović. 

Kaže da ne bi menjao praksu kada je reč o vakcinaciji dece. 

"Treba ih vakcinisati protiv gripa i čekati vakcinu protiv koronavirusa koja će, nadam se, doći krajem ove 

godine ili početkomn sledeće. Spremaju se već prioriteti i prave se ozbiljni planovi kako na najbolji način 

zaštititi stanovništvo", ističe doktor Vladislav Vukomanović. 

 

 

 

 



 
 

 

 

Ašanin za RTS: Sistem prenapregnut, za manje od dva sata popunjeno deset mesta u intenzivnoj nezi 

U bolnicama je smešteno blizu 7000 pacijenata. Direktor Kliničkog centra Srbije prof. dr Milika Ašanin 

kaže za RTS da se trend povećanja pregleda u kovid ambulantama u Beogradu povećao za 60 odsto. 

Ističe da pacijenti stalno pristižu i da je sistem prenapregnut. 

Milika Ašanin je gostujući u Dnevniku RTS-a istakao da će se za dve nedelje videti ishodi "crnog petka".  

"Ovih dana preko celog dana ne postoji ni dan ni noć, ni vikend. Pacijenti stalno pristižu, čeka se da se 

isprazni neki krevet. Situacija i u gradu i u zdravstvenim ustanovama je prenapregnuta. Poslednjih 

nedelja u kovid ambulantama trend u Beogradu povećava za 60 odsto. Imali smo tokom dana u kovid 

ambulantama oko 3.500, a sada ih bude i 6.200", naveo je Ašanin. 

Četiri klinike KCS-a su u kovid režimu. 

"Sve zdravstvene ustanove su jednistvene, stalno razmenjujemo iskustva. Sve činimo da proširimo 

kapacitete. Svaki pacijent koji zahteva hospitalno lečenje dobija krevet. Tri klinike sa Infektivnom su u 

kovid sistemu. Mi smo pre dva dana uspeli da proširimo kapacitete intenzivne nege sa deset kreveta i 

deset respiratora na Klinici za grudnu hirurgiju. Za nepuna dva sata smo popunili te krevete", kazao je 

Ašanin. 

Ašanini ističe da je blokiran prijem u trijažne ambulante. 



 
 

"Mi danima pregledamo na Infektivnoj klinici, pregledamo oko 400 pacijenata, tokom noći stotinak. 

Među njima ima i onih koji nisu možda ni prošli kovid ambulante. Svi oni koji imaju simptome, da idu u 

kovid ambulante. Molim u kovid ambulantama da te pacijente do kraja obrade, im se uradi dijagnostiika 

i da se tek onda šalju u prijemno-trijažne centre, inače ćemo imati zastoje", istakao je Ašanin. 

U ovom trenutku se, navodi, 280 lekara KCS-a bavi kovid pacijentima i oko 580 medicnskih sestara. 

"Mi smo uz VMA jedina nekovid zdravstvena ustanova. Primamo sve bolesnike - hitna i urgentna stanja i 

hronične bolesnike. Morali smo da redukujemo, ali to vršimo planski. Ostavili smo određeni broj termina 

u Poliklinici da građani i dalje mogu negde da budu pregledani. Ostavili smo 10.000 termina za prve 

pregleda. U ovom momentu uz ogromne napore ipak uspevamo da zadovoljimo dosta dobro potrebe 

građana", napomenuo je Ašanin. 

Ističe da je bitno da se u danima otvori bonica u Batajnici. 

"Ona će organizaciono pripadati KCS-u. Mi smo ponosni na to. Mislim da ćemo kao KCS odgovoriti tom 

zadatku. Tu će biti veliki broj kreveta u jedinicama intenzivne i poluintenzivne nege. Raspisali smo 

konkurs za 252 doktora medicine ili specijalista, javilo se oko 400, a raspisali smo konkurs za 1010 

medicinskih sestara i tehničara, a javilo se na konkurs oko 300", zaključio je Ašanin. 

 

 

Dr Stevanović upozorava šta bi bio NAJGORI SCENARIO ako se zaražavanje nastavi ovim tempom 

- Kapaciteta za sada ima, ali oni nisu neiscrpni. To znači da, ako se broj obolelih i zaražavanje nastavi 

ovim tempom, vrlo verovatno možemo doći do toga da kapaciteti budu na izmaku ili, u najgorem 

scenariju, da ih ne bude dovoljno - istakao je član Kriznog štaba za borbu protiv korona virusa i direktor 

Infektivne klinike u Beogradu Goran Stevanović. 



 
 

On se obratio novinarima nakon današnjeg sastanka ministra zdravlja Zlatibora Lončara sa direktorima 

kovid bolnica u Srbiji, koji je održan danas u Palati Srbija. 

- Broj ljudi u kovid bolnicama se povaćava stalno, uključuju se novi kapaciteti i nove bolnice. Još uvek 

imamo dovljno kapaciteta, svako kome u Srbij treba lečenje, ima gde da bude smešten, vrše se 

raspodele po Srbiji - rekao je Stevanović komentarišući trentunu situaciju. 

On se zahvalio građanima koji se pridržavaju mera, ali je apelovao na one koji to ne čine, da počnu. 

Na lokalu može doći do uvođenja novih mera 

Takođe, istakao je, lokalno može doći do uvođenja nekih novih mera. 

- Mi kao lekari, ne možemo da naređujemo, možemo samo da apelujemo da se mere poštuju i sprovode. 

Postojeće mere svakako utiču na to da se smanjuje broj obolelih, ali dok se svi ne uključimo, to će biti 

veliki problem - istakao je Stevanović. 

Dr Nebojša Lađević, direktor Centra za anesteziologiju Kliničkog centra Srbije, rekao je nakon današnjeg 

sastanka da je protokol lečanja isti u svakoj kovid bolnici, da su uklučeni svi kapaciteti, odnosno lekari, 

kao i da će se pridružiti i studeni završnih godina medicinskih fakulteta. Oni će, rekao je, pomoći u 

nekovid sistemu, dok ostali lekari prelaze na rad u kovid bolnice. 

Lađević je izrazio zadovoljstvo što se uskoro otvaraju kovid bolnice u Batajnici i Kruševcu, ali je naglasio 

da "ako se ne budemo pridržavali mera, i ti kapaciteti će biti vrlo brzo popunjeni". 

Podsetimo, sastanak ministra zdravlja Zlatibora Lončara sa direktorima kovid bolnica održan je uoči 

sednice Kriznog štaba za borbru protiv korona virusa, na kojoj će se razmatrati aktuelna epidemiološka 

situacija, ali i moguće nove mere. Sednica štaba počinje danas u 12 sati. 

Premijerka Ana Brnabić rekla je u subotu da će početkom nedelje biti održana sednica Kriznog štaba, a 

upitana da li će biti uvedene dodatne mere protiv širenja korona virusa pred novogodišnje praznike, 

rekla je da se svaki dan o tome razmišlja i da se podaci prate na svaka dva sata. 

- Naši ljudi će da se vraćaju, pratićemo epidemiološku situaciju u svim zemljama i uvodićemo mere ako 

to bude potrebno. Pratimo svaki dan i razmišljamo o dodatnim novim merama - istakla je Brnabić. 

 

 

 

 



 
 

 

 

Vekić: U kovid sistem od ponedeljka ulaze bolnice u Ivanjici, Zaječaru i Pirotu 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Berislav Vekić izjavio je da je situacija u kovid bolnicama u Srbiji 

izuzetno teška, ali da je zdravstveni sistem pokazao izuzetnu fleksibilnost. On je dodao da operativni tim 

Ministarstva zdravlja ima jasan uvid gde koliko ima mesta i da se pravi raspodela na adekvatan način. 

Mi smo u toku noći transportovali više od 20 pacijenata u privremenu bolnicu Čair, gde smo obezbedili 

adekvatne uslove i za pacijente kojima je potrebna kiseonička potpora, rekao je. Dodao je da se nastavlja 

i dalje distribucija pacijenata u Sokobanju i u Merkur u Vrnjačkoj Banji, kao i da se planira da se od 

ponedeljka za kovid pacijente otvori i specijalna bolnica "Agensi i anemija" u Ivanjici. "I od ponedeljka 

kreće u kovid sistem Zaječar i Opšta bolnica Pirot", rekao je Vekić za TV Prva. 

"Nama je cilj da svakom kome je potrebno obezbedimo krevet, da li je to u Beogradu ili negde u okolini, 

nije važno", izjavio je  državni sekretar Mirsad Đerlek. On kaže da postoje građani koji nisu svesni koliko 

je kovid 19 opaka i smrtonosna bolest. Upućivaćemo molbe ljudima da izbegavaju svaki kontakt gde 

može doći do zaražavanja, nastavićemo sa masovnim testiranjem, očekujemo i vakcinaciju sa kojom 

ćemo povećati procenat kolektivnog imuniteta, jer je to jedini način da se ozibljno suprotstavimo 

koronavirusu, kaže Đerlek. 



 
 

 

Studenti se uključuju u non-kovid sistem, specijalizanti prelaze u kovid bolnice 

Studenti završnih godina Medicinskog fakulteta uključiće se da pomognu zdravstvenom sistemu i radiće 

u non-kovid sistemu, kaže načelnik Centra za anesteziju KCS Nebojša Lađević. 

On je rekao i da specijalizanti prelaze u kovid sistem. 

Lađević je naglasio da su protokoli lečenja kovid pacijenata jedinstveni za celu Srbiju. 

„Svi naši pacijenti primaju istu terapiju, bilo da su u bolnici u Beogradu ili na nekom drugom mestu”, 

naveo je Lađević nakon sastanka ministra zdravlja Zlatibora Lončara sa direktorima kovid bolnica, preneo 

je Tanjug. 

On je apelovao na građane da se pridržavaju mera, jer tako najbolje pomažu zdravstvenom sistemu. 

„Svakodnevno preraspoređujemo zdravstveni kadar. Bolnice u Batajnici i Kruševcu, značajno će pomoći 

sistemu da se rastereti, ali ukoliko se ne budemo pridržavali mera, brzo ćemo popuniti i te kapacitete”, 

rekao je Lađević. 



 
 

 

 

Kazne za vrbovanje medicinskih radnika u Srbiji 

Odvođenje medicinskih radnika u Nemačku je poslednjih godina posao težak milione evra godišnje, a 

neki posrednici vrbuju ljude u Srbiji na nedozvoljen način, potvrđuje istraživanje nemačke istraživačke 

mreže Korektiv (CORRECTIV), piše Dojče vele. 

Kako se navodi, srpski inspektori poslednjih godina kažnjavaju posrednike koji bez dozvole vrbuju i 

odvode medicinsko osoblje u Nemačku. 

Ta mreža je imala uvid u dokumente koji potvrđuju da se nelojalni posrednici u Srbiji kažnjavaju sa 500 

do 1.400 evra. 

Ogromna potreba Nemačke za bolničarima i negovateljima – već sada je upražnjeno 40.000 radnih 

mesta u nemačkim klinikama i domovima za stare – stvorila je čitavu mrežu posrednika od kojih su neki 

u potrazi za �lakom zaradom” i ne poštuju pravila, navodi Korektiv nakon istraživanja u kojem su 

učestvovali novinari iz pet zemalja. 

O toj temi su prvi izveštavali novinari DW u tekstu �Industrija odlaska” krajem 2019. godine. Prema 

tadašnjim saznanjima, nemačke klinike i starački domovi su spremni da plate i do 15.000 evra 

posrednicima koji im dovedu jednog negovatelja iz Srbije. 



 
 

“To je maltene trgovina ljudima”, rekao je tada posrednik iz jedne legalne agencije o praksi pojedinih 

�kolega” koji medicinskim radnicima obećavaju kule i gradove, a onda ih ostavljaju na cedilu čim pokupe 

profit. 

Istraživanje Korektiva sada potvrđuje tu veliku potražnju koja je opstala u doba pandemije. Navodi se da 

je tržište posredovanja u Nemačkoj teško oko 100 miliona evra godišnje. 

Osim Balkana, medicinsko osoblje se na sličan način dovodi iz Meksika i Filipina. 

Prema pisanju Korektiva, to je zainteresovalo i srpske inspekcije. Opisuje se više slučajeva da su srpski 

inspektori ubačeni među medicinske radnike kada bi neki posrednik ili agencija organizovali neprijavljeni 

skup na kojem se vrbuju medicinski radnici. 

Takvi skupovi se obično događaju u beogradskim hotelima ili kafićima i to ne tajno, naprotiv – prethodno 

se najavljuju na društvenim mrežama. 

Recimo, u januaru 2018. je Halida Bendke iz nemačkog Direna u ime svoje posredničke firme pozvala 

medicinske radnike iz Srbije na sastanak u kafeu Negro u centru Beograda, piše Korektiv. 

Inspekcija za rad je poslala svog čoveka i epilog je bio kazna od 1.200 evra. 

Bendke je u odgovoru novinarima, kao i neki drugi koji su kažnjeni, tvrdila da je samo držala predavanje, 

odnosno informisala medicinske radnike, a ne da ih je vrbovala. 

Ona tvrdi da su srpske službe korumpirane i da su je kaznile u dosluhu sa konkurentskom agencijom. 

U jedan slučaj bila je umešana i ugledna Univerzitetska klinika u Bonu. Krajem septembra prošle godine 

je njen zaposleni Mlađen Petrović u iznajmljenoj sali u luksuznom beogradskom hotelu Metropol 

�informisao” zdravstvene radnike. 

No, iz dokumenata je jasno da im je klinika u Bonu eksplicitno nuđena kao poslodavac, pa je srpska 

inspekcija to videla kao vrbovanje i posredovanje u nalaženju posla, za šta Petrović nije imao dozvolu. 

Kazna je iznosila 1.360 evra. 

Slučaj je potvrdila i Univerzitetska klinika iz Bona, naglašavajući pak da je u pitanju bilo �informisanje” 

medicinskih radnika, te da se radilo o prekršajnoj, a ne krivičnoj prijavi. 

Novinari DW su ranije dobili potvrde samih posrednika da rade s one strane zakona. 

Jedan posrednik je tada priznao da vrbuje ljude po bolnicama – kaže da ima nekoliko medicinskih sestara 

koje mu nalaze klijente. �Ona me, recimo, nazove i kaže da ima tri koleginice koje bi u Nemačku. Ako to 

uspe, platim joj tristotinak evra po osobi.” Nakon što su ta saznanja objavljena krajem 2019, Srbija je 

ubrzo najavila raskidanje programa Triple Win između srpske i nemačke službe za zapošljavanje. 

Svaki deseti medicinski radnik koji je otišao iz Srbije u Nemačku otišao je upravo preko tog zvaničnog 

programa. 



 
 

Želimo da zadržimo ljude i smatrali smo da je, imajući u vidu ciljeve države, neprimereno da na ovakav 

način podstičemo odlaske”, rekao je u februaru Zoran Đorđević, tadašnji ministar rada Srbije. Projekat je 

zvanično okončan u junu. 

I Korektiv sada piše da odlazak medicinskog osoblja zemlje poput Srbije ili Meksika stavlja pred veliki 

problem. 

�Zemlje poput Srbije i same se bore sa značajnim starenjem stanovništva – ali, za razliku od Nemačke, 

tome se dodaje i odseljavanje omladine.” DW podseća i da je još krajem prošle godine predsednik 

Aleksandar Vučić, gostujući u emisiji �Ćirilica”, imao poruku za nemačkog ministra zdravlja Jensa Špana: 

�Špan, vrlo sposoban ministar zdravlja, kaže: ‘E, dolazim ja u Srbiju da vam pokupim medicinske sestre.’ 

E nećeš majci da dolaziš ovde! Rekao sam mu: ‘Nemoj da dolaziš bre.'” DW piše da je Špan kasnije rekao 

da takav razgovor sa Vučićem nikada nije vodio. 

Iako je sada Korektiv izvestio o kaznama koje razrezuju srpske inspekcije kada posrednici nemaju 

dozvolu za neki skup, do sada nije poznato da je Srbija razbila neku veću posredničku mrežu koja na 

sumnjiv način odvodi ljude u Nemačku i tako zarađuje silan novac, navodi se u tekstu DW. 

 

Na Novom naselju Covid centar 

Obaveštavamo vas da od subote 28.11.2020. godine objekat Doma zdravlja “Novi Sad” na Novom 

naselju postaje Covid centar, u kojem će raditi 25 lekarskih ekipa, odnosno, angažovaćemo oko 120 

zaposlenih različitih profila! 

Na ovaj potez smo se odlučili zbog nepovoljne epidemiološke situacije i potrebe za angažovanjem još 

više lekarskih ekipa. 

Kako bi smo smanjili kontakte onih sa kovid infekcijom od onih građana koji u objekat dolaze na 

kontrolu, i fizički smo odvoijili ulaze ovih kategorija pacijenata. 

Na glavni ulaz u objekat ulaze samo oni pacijenti koji dolaze na PRVI pregled.  

Ulaz iz Ložioničke ulice, zadnja strana objekta, ulaze oni pacijenti koji idu na kontrolu i prekid 

dvonedeljne izolacije! 

Covid centar nastavlja da radi 24 sata, bez prekida. 



 
 

Svaki pregled traje od 40 do 50 minuta, budući da uključuje pregled lekara, uzorkovanje i analizu krvi, 

testiranje brzim antigenskim testom, uzimanje brisa za PCR testiranje i RTG snimanje tako da još jednom 

molimo građane na strpljenje.  

Dom zdravlja “Novi Sad” od marta meseca radi bez prekida i iako i među našim zaposlenim imamo one 

sa kovid infekcijom nastavićemo da i dalje budemo uz naše građane. 

Potrebna nam je pomoć građana, i to najviše tako što će oni biti još odgovorniji i pridržavati se 

epidemijskih mera. 

Tek tako ćemo zajednički pobediti epidemiju. 

 

 


